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A csatolt programmal szeretnénk felhívni szíves figyelmét és meghívni Önt a

2015.03.19-21. között megrendezésre kerülő I. Betegbiztonsági Konferenciára!

A rendezvény fontosságát jelzi, hogy témája világszerte az egészségpolitika kiemelt céljai között
van, s hasonló, átfogó szemléletű tudományos rendezvény hazánkban eddig még nem zajlott. A
konferencia fővédnöke Jakab Zsuzsanna, a WHO Európai Igazgatója; védnökei, üléselnökei,
előadói saját szakterületük legrangosabb szakemberei. A rendezvény tematikáját az alábbi
gondolatok köré csoportosítottuk.

A betegek biztonsága fontos eleme az egészségügyi rendszereknek, ami a 'nil nocere' klasszikus
elvének szem előtt tartásán túl ma meghatározza az egyes ellátások, illetőleg a mindenkori
ellátórendszer színvonalát Ismeretes, hogy a gyakorlatban egyre komolyabb kihívást jelent a
betegek biztonságos ellátása, a hibák és tévedések elkerülése. Hiba pedig történhet az ellátók
fizikai, szellemi elfáradáskor, vagy akár az ellátórendszer szerkezeti hiányosságai miatt. E hibák
nagy része elkerülhető.

A világ az 1990-es években figyelt fel a betegbiztonság fontosságára, amikor az Egyesült
Allamokban több - elsősorban műtéti szakmákból származó - tanulmány is felhívta a figyelmet a
kérdésre. Megállapították, hogy a kórházi felvételre került betegek 2,9-3,7%-ánál fordult elő
valamilyen nemkívánatos esemény, melyek 6,6-13,6%-a a betegek halálához vezetett, E
számarányok ismeretében az USA-ban évente 44.000-98.000 ember hal(hat) meg a kórházi
ellátás során fellépő hibák, s ezek velejárójaként kialakuló ártalmak következtében. Becslések
szerint az USA-ban ez a 8. vezető halálok. Összehasonlításul: a járműbalesetek miatt évente kb.
43.000 fő veszíti életét az USA-ban.

A feltárt adatok hatására a világ számos országában az elmúlt évek egyik legjelentősebb
egészségpolitikai törekvése lett az egészségügyi ellátás biztonságának javítása. Tervek,
intézkedések születtek annak érdekében, hogy csökkentsék az ellátás során keletkezett ártalmak
mértékét.

Magyarországon is számos kezdeményezés indult el az elmúlt időszakban a betegbiztonság
növelése érdekében, ennek ellenére nagy a lemaradásunk a fejlett egészségügyi kultúrákhoz
képest. A hazánkban is jelenlévő, ám láthatón világméretű problémával csak szakmaközi
összefogással lehet felvenni a küzdelmet.
A szervezők nevében ezeknek a gondolatoknak a jegyében tisztelettel hívjuk és szeretettel

t, valamint munkatársait első kongresszusunkra!
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